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Spørgsmål 

Af Skatteøkonomisk Redegørelse 2021 fremgår det på side 182, at ”På tilsvarende vis er 

hældningen på grundværdikurven mindre end 1 ved høje ejendomsværdier. Det skyldes 

navnlig, at byggekvaliteten og stand i områder med høje ejendomsværdier typisk er højere 

end gennemsnittet. Hvis der ikke tages højde for dette, vil de standardiserede bygnings-

værdier blive for lave, og dermed vil grundværdierne blive for høje.” Ministeren bedes re-

degøre for, om dette er udtryk for en normativ holdning eller alternativt, hvilket empirisk 

belæg ministeren har for at forudsætte, at grundværdierne i toppen vil blive for høje, hvis 

det forudsættes, at hældningen på grundværdikurven er 1. 

 

Svar 

Der henvises til svaret på SAU alm. del – spørgsmål 187 for en beskrivelse af den empiri-

ske bestemmelse af grundværdikurvens form.  
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